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Doamnei Paulina GABOR 
Președinte al Comisiei Naționale de Omologare a Produselor de Protecție a Plantelor 
Autoritatea Națională Fitosanitară 
 
 
Stimată doamnă Președinte, 
 
Clubul Fermierilor Români, rămâne un susținător constant al dialogului constructiv reprezentând 
interesele antreprenorilor agricoli în vederea promovării politicii agricole comune și 
reglementărilor echitabile în agricultură. În acest sens, având în vedere responsabilitatea noastră 
la nivelul mediului asociativ al sectorului agroalimentar, vă transmitem solicitarea noastră de 
prelungire a perioadei de comercializare a produselor de protecție a plantelor pe bază de S-
metolaclor. 
 
În urma deciziei C.N.O.P.P.P nr. 2542 din 21.02.2024 privind retragerea certificatelor de 
omologare ale produselor de protecție a plantelor pe bază de S-metolaclor, am analizat 
împreună cu un număr reprezentativ de membri ai organizației noastre efectele pe care le 
produce această acțiune asupra fermierilor români care cultivă porumb și floarea soarelui. Astfel, 
retragerea substanței active S-metolaclor considerăm că reprezintă o pierdere semnificativă 
pentru acești antreprenorii din acest domeniu, deoarece este un instrument vital în controlul 
buruienilor, în special în preemergență aferentă culturii de porumb. În prezent, nu există 
alternative chimice la fel de eficiente pentru această metodă de combatere a buruienilor, ceea 
ce creează o situație dificilă pentru agricultura autohtonă. 
 
De asemenea, în contextul unor provocări multiple întâmpinate în acest sezon agricol, precum 
condițiile meteorologice imprevizibile, lipsa precipitațiilor și evoluția nefavorabilă a prețului 
cerealelor, fermierii români se confruntă cu dificultăți financiare și decizionale complexe. 
Amânarea achiziționării produselor de protecție a plantelor până în ultimul moment reprezintă 
o strategie comună în această situație, însă perioada scurtă rămasă, de o lună și jumătate până 
la retragerea certificatelor de omologare creează o presiune suplimentară asupra fermierilor. 
 
Această scurtă perioadă de comercializare poate conduce la riscul ca fermierii care seamănă mai 
târziu și nu și-au procurat erbicidele necesare să nu mai poată achiziționa produsele de care au 
nevoie. Astfel, există posibilitatea ca un stoc considerabil de produse să rămână neutilizat în 
țară, având consecințe negative asupra întregii industrii agricole. 
 
În acest sens, având în vedere impactul pe care îl deține această decizie asupra fermierilor 
români, vă rugăm respectuos să analizați posibilitatea prelungirii perioadei de comercializare a 
produselor de protecție a plantelor pe bază de S-metolaclor, existente ca stocuri în România la 
data retragerii certificatelor de omologare. 
 



 

 
Totodată, vă rugăm să aveți în vedere și situația financiară pe care o traversează fermierii români 
în această perioadă, concomitent cu distribuția cheltuielilor pentru acest an agricol, astfel încât 
aceștia să aibă posibilitatea achiziționării acestor produse în funcție de propria lor decizie 
managerială.  
 
Clubul Fermierilor Români, organizație dedicată în promovarea performanței sectorului agricol 
românesc și promotor al dialogului constructiv cu instituțiile reprezentative, urmărește să 
contribuie constant la eficientizarea implementării politicilor agricole și a celor tangențiale 
acestora. 
 
Vă rog să primiți, doamnă Președinte, expresia celei mai înalte considerații. 

 

Cu stimă, 

 

Florian Ciolacu  

Director Executiv 

Clubul Fermierilor Români pentru Agricultură Performantă 
 


